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 پاسخ سخنگوی شورا در اعتراض
به افزایش بودجه فرهنگی

سخنگوی شورای شهر تهران اما در پاسخ به 
اعتراضات وارد شده بیان کرد: گزارش ها در 
کمیســـیون مربوطه اســـت و می توانید از ما 
بخواهید. به دنبال این پاســـخ، زهرا شمس 
احســـان عضو دیگر شـــورای شـــهر تهران به 
این مسأله نیز اعتراض داشت که در بودجه 
متمم، پیشـــنهاد ایجاد و تجهیز استودیوی 
مرکز فرهنگی رسانه در منطقه ۲۰ ارائه شده 
و پیشـــنهاد دادند کـــه در متمـــم بودجه، ۱۰ 
میلیارد تومـــان برای آن در نظـــر بگیرند، اما 
شـــهردار منطقه از این موضوع بی خبر بوده 
اســـت. همچنین در متمم بودجه پیشنهاد 
بودجه ای برای ســـاخت تم پـــارک مقاومت 
در منطقه ۲۲ داشـــتند؛ اما باز هم شـــهردار 
منطقه بی خبر بود و باید شفاف سازی شود. 
ســـید جعفر تشکری هاشـــمی، دیگر عضوی 

بود که در جلســـه دیـــروز، لب بـــه اعتراض 
گشـــود. او بـــا اشـــاره بـــه اینکـــه در جریان 
بررسی متمم بودجه شـــهرداری تهران برای 
۲۲ منطقـــه و هر منطقه یـــک میلیارد تومان 
تحت عنوان اجرای برنامه فرهنگی در حرم 
حضرت عبدالعظیم و بهشـــت زهرا)س( در 
نظر گرفته شده است، گفت:»توزیع بودجه 
به این سبک، نه تنها غیرمعمول است؛ بلکه 
می تواند به عنوان یک بدعت در بودجه ریزی 
شهری تلقی شـــود. اینکه ما برای یک مکان 
مشـــخص بودجه فرهنگـــی تعریـــف کنیم، 
صحیح نیســـت. هنگامی که من این ردیف 
را دیدم به یاد برنامه شـــبکه افـــق افتادم که 
به میهمانان خود کفن هدیه می داد و ما نیز 
در برنامه های فرهنگـــی خود فقط حضور در 
بهشـــت زهرا)س( را دیده ایـــم و گویی دیگر 
برنامه های فرهنگی جایگاهی ندارند. اینکه 
بودجه را جدا کـــرده و مختص این دو مکان 

روز گذشـــته در حالی متمم بودجه ســـال شـــهرداری تهران در صحن علنی شـــورای شـــهر 
بررســـی شـــد که برخی از اعضا به پیشـــنهاد افزایش بودجه های فرهنگـــی در متمم بودجه 
اعتراض داشـــته و از مبهم بودن زوایـــای آن گله مند بودند. ناصر امانـــی از جمله معترضان 
بـــه متمم بودجه در جلســـه دیـــروز در تذکر پیش از دســـتور خود گفت:»ســـازمان فرهنگی 
بودجـــه ۱۰۰ میلیارد تومانی برای ســـاخت آثار تلویزیونی داشـــته، اما حالا پیشـــنهاد داده اند 
کـــه در متمم بودجه 60 میلیارد تومان دیگر به این ســـازمان اختصاص داده شـــود. علاوه بر 
آن برای اجـــرای برنامه های قرارگاه تعلیم و تربیت۴۰۰ میلیارد تومان ردیف بودجه داشـــتند 
امـــا حالا بـــاز هم درخواســـت تخصیص ۱۷۰ میلیـــارد تومـــان افزایش در متمم داشـــتند. با 
وجـــود تخصیـــص ۴۰۰ میلیـــارد تومان در بودجه ســـال جاری، اقـــدام و تأثیـــر قابل توجهی 
مشاهده نشـــد. ســـؤال اینجاســـت، افزایش 37.5 درصدی بودجه به کدام بخش آموزشی 
کـــه وظیفه شـــهرداری تهران هم باشـــد تعلق می گیـــرد؟ علاوه بـــر این موضوعـــات، اعتبار 

۱۰۰ تـــا ۳۰۰ میلیون تومان به حســـاب برخی واریز شـــده اســـت که آنها هم ابهـــام دارند.«

بودجه فرهنگی شهرداری متوازن نیست
حاشیه و متن بررسی متمم بودجه ۱۴۰۳پایتخت

اخبار

 ۱۲۰۰ فرصت شغلی
غ التحصیلان برای دانشجویان و فار

غ التحصیـــان بـــه بـــازار کار یکی از  ایران-گـــروه اجتماعـــی/ ورود فار
دغدغه های اصلی دانشـــجویان پس از اتمام دوره تحصیلی و کارآموزی 
اســـت. گرچه تأمین شـــغل در ذیل مسئولیت دانشـــگاه ها قرار ندارد 
غ التحصیان برای ورود به بازار کار  اما دانشگاه ها می توانند مســـیر فار
را با معرفی آنان به مشـــاغل مرتبط با رشـــته تحصیلی آسان کنند. در 
همین راستا دانشگاه صنعتی شریف هر ساله نمایشگاه کار را با هدف 
غ التحصیان و دانشجویان تمامی دانشگاه ها برگزار  اشـــتغال برای فار
می کند و امسال این نیز این نمایشـــگاه برای دانشجویان فرصت های 
شغلی جدیدی در نظر دارد. محمد شریف خانی، معاون اداری و مالی 
دانشـــگاه صنعتی شـــریف در این خصوص بیان کرد: دانشگاه صنعتی 
شریف امســـال هفتمین دوره نمایشگاه کار ایران را برای دانشجویان و 
غ التحصیـــان برگزار می کند تا جوانان متناســـب با رشـــته و نیاز  فار
صنعـــت وارد بازار کار شـــوند. وی درباره تغییر نگاه ها به اشـــتغال بیان 
کرد: تا ۳۰ و ۴۰ ســـال گذشـــته اغلب مردم به مشاغل کارمندی تمایل 
داشـــتند و تصور می کردند اشـــتغال به معنی شـــغل کارمندی است 
امـــا امروزه انتخاب گـــری کارجویان افزایش یافتـــه و افراد گزینه های 
متعددی دارند.  او با اشـــاره به اینکه جابه جایی شـــغل موجب شده 
بسیاری با هدف جابه جایی مشـــاغل به نمایشگاه کار مراجعه کنند 
گفت: همین امر موجب شـــده در نمایشـــگاهی که ســـال گذشـــته 
برگزار شـــد ۲۰ هـــزار درخواســـت اشـــتغال و ۴۸ هزار تبـــادل رزومه 
صـــورت بگیرد. وی تأکیـــد کرد: اغلـــب کارجویانی که به نمایشـــگاه 
مراجعـــه کردنـــد در رده ســـنی ۲۰ تا ۵۰ ســـال بودند ولی بیشـــترین 
مشـــارکت متعلـــق به ســـنین ۲۶ تـــا ۳۰ اســـت. بیـــش از ۵۰ درصد 
کارجویان نمایشـــگاه مدرک کارشناســـی و ۳۸ درصد نیز کارشناسی 

ارشـــد داشـــتند و ۵۵ درصد آنها خانم و مابقی مرد بودند.
در ادامـــه پویـــان دلاوری، دبیر اجرایی نمایشـــگاه کار با اشـــاره به آمار 
غ التحصیان  فرصت شـــغلی که می تواند در اختیار دانشجویان و فار
قـــرار بگیرد، بیـــان کرد: طبق بررســـی های مـــا بیش از ۹۰ شـــرکت و 
ســـازمان در نمایشگاه کار ایران شرکت خواهند کرد و همچنین بیش 

از هزار و 200 فرصت شـــغلی فراهم خواهد شـــد.

بدهی ۳۴ همتی تأمین اجتماعی
ایـــران/ طاهر موهبتی معاون توســـعه و منابع وزارت بهداشـــت در 
نشســـت خبری به بدهی های ۲۰ همتی بیمه ســـامت و ۳۴ همتی 
تأمیـــن اجتماعی بـــه ایـــن وزارتخانه اشـــاره کرد و گفـــت: ضروری 
اســـت ۱۰ درصد منابع هدفمنـــدی یارانه ها در اختیار مـــا قرار گیرد 
در حالیکه هنوز ایـــن درصد را پرداخت نکرده اند. میانگین ســـهم 
ســـامت از درآمـــد ناخالـــص ملـــی ۳.۹ درصـــد اســـت در حالیکه 
در منطقـــه ایـــن رقـــم حـــدود هفت درصـــد بوده کـــه بـــا توجه به 
محدودیت کشـــور به افزایش ۱۰۰ درصدی اعتبارات سامت دست 
نیافته ایـــم. وی بـــا اشـــاره به عـــوارض کالای آسیب رســـان گفت: ۲ 
درصـــد عـــوارض کالاهای آسیب رســـان نیـــز باید به حوزه ســـامت 
اختصاص یابد که در بودجه امســـال ۴۹ میلیـــارد تومان اختصاص 
یافته امـــا هنوز پرداخت نشـــده اســـت. وزارت بهداشـــت ۱۰۷ هزار 
میلیـــارد تومان بدهی دارد که ســـهم دارو ۲۲ هـــزار میلیارد تومان و 
تجهیزات پزشـــکی ۲۳ هزار میلیارد تومان و مابقی در بخش نیروی 
انســـانی اســـت و اگر مطالبـــات را از بیمه ها دریافـــت کنیم، باز هم 
حـــدود ۸۰ هـــزار میلیارد تومان زیان انباشـــته خواهیم داشـــت که 

منابعـــی برای پرداخت آنها دیده نشـــده اســـت. 

۲۹ درصد زنان سالمند درآمد ثابت دارند
ایرنا- مـــژگان رضـــازاده، رئیس دبیرخانه شـــورای ملی ســـالمندان 
گفت: طبق برآوردهای انجام شـــده ۲۹ درصد زنان ســـالمند، درآمد 
ثابت و مشـــخصی دارند اما در عیـــن حال امید بـــه زندگی در میان 
زنان حدود چهارونیم ســـال بیشـــتر از مردان اســـت. بررســـی های 
انجام شـــده نشـــان می دهد که جمعیـــت زنان ســـالمند به صورت 
چشـــمگیری نســـبت به مردان افزایش یافته و پیش بینی می شـــود 
تـــا ســـال ۱۴۳۰ جمعیت »زنان ســـالمندِ تنها« ســـه برابر شـــود. این 
مســـأله می توانـــد علت هـــای مختلفی داشـــته باشـــد. بـــه هرحال 
سیســـتم بهداشت و مراقبت کشـــور ما سیاســـتگذاری خیلی قوی 
داشـــته و سطح بهداشت نســـبت به گذشـــته افزایش یافته است. 
با توجه به اینکه الگوی تنها زندگی کردن در زنان ســـالمند نســـبت 
به مردان بیشـــتر از ۴ برابر است، تعداد زنان ســـالمندی که از ابتدا 

مجـــرد بوده اند رو به افزایش اســـت.

می توان خرید؟ چرا شهرداری فیلم بی بدن 
را ساخته؟ شـــهرداری تهران باید در راستای 
اهداف و برنامه هایش فیلم بســـازد نه اینکه 
فیلم خاص با عقاید خاص بسازد و برای آن 
مأموریتی که باید کار کند، پول خرج نکرده، 

پس نباید پول مجدد بدهیم.«
محمد امین توکلی زاده، معـــاون اجتماعی و 
فرهنگی شـــهرداری تهران پس از اعتراضات 
و بیان ابهامات پیش آمده در خصوص متمم 
بودجه در پاســـخ با بیان اینکه در مجموعه 
معاونت اجتماعی، ۱۰ قرارگاه تأسیس کردیم 
و در این قرارگاه ها سه ضلع شهرداری تهران 
و شـــورای هماهنگـــی فرهنگی، دســـتگاه ها 
و ســـازمان های مردم نهـــاد و ضلـــع ســـوم 
ح  مردم هســـتند، توضیح داد: »در مورد طر
آرمـــان باید بگویـــم که جمعـــی از طلبه های 
خوشـــفکر وارد تعلیم و تربیت شدند و حالا 
در حال الگوسازی برای حوزه تعلیم و تربیت 
ح آرمان پدید آوردن  هستند، گفت: ایده طر
زیست بوم تعلیم و تربیت در تهران است و با 
دستگاه های مختلف در این راستا تفاهمنامه 
ح آرمـــان را به ارائه  امضا کردیم که تنهـــا طر
کمک مالی تقلیل ندهند، چـــرا که تأکید بر 
ایجاد »کار گروهی و جمعی« است و موجب 
افزایـــش همبســـتگی اجتماعی می شـــود و 
ح، مســـاجد محل رجوع  مجدداً با ایـــن طر
مردم شـــدند. در واقع هر مســـجد پشتیبان 
دو مدرسه است و هدف گذاری می کنیم که 
در هر محله یک مســـجد به طـــرح بپیوندد، 
با توجه به اســـتقبال مردمی در حال حاضر 
۷۰۰ مسجد و۸۰۰ مدرسه در این طرح شرکت 
ح آرمان۶۰  کردند و فقط در اعتـــکاف در طر
هزار نوجوان شرکت کردند. در مورد فعالیت 
فرهنگی بهشت زهرا)س( هم از تمام اعضای 
شورا دعوت می کنیم که هر زمانی اراده کردند 
از هر بخشـــی از طـــرح آرمان بازدیـــد کنند، 
مراســـمی که در بهشـــت زهـــرا)س( برگزار 
می شود، بعضاً ۵۰۰ هزار نفر شرکت کننده دارد 
و عمده این برنامه ها را مردم برگزار می کنند 
و ده ها موکب و ایستگاه صلواتی در آن محل 
برپا می شود و اینکه برنامه ریزی کنیم جمع 
بیشتری از شهروندان از برنامه های بهشت 
زهرا)س( و حرم حضرت عبدالعظیم حسنی 
)ع( اســـتفاده کننـــد، ارزشـــمند اســـت و به 
نوعی بخشی از گردشگری مذهبی به شمار 

می رود.«
مهدی عباســـی نیز با بیان اینکه کسی با کار 
فرهنگـــی مخالف نیســـت؛ اما نـــوع رفتارها 
و نیت هـــا را دچـــار تردید کرده اســـت و باید 
فرصت برای رفع ابهامات داشـــته باشیم، در 
اعتراض به متمم بودجه گفت: »کار فرهنگی 
و عمرانی در مدارس باید توأمان باشد، چرا 
که اگر نتوانیم فضای مناسب برای دانش آموز 
فراهـــم کنیم همان نبـــود امکانـــات پنبه کار 

فرهنگی شما را می زند.«
با وجود مخالفت هایی که دیـــروز در صحن 
علنی صـــورت گرفت، اعضای شـــورای شـــهر 
تهران به افزایش بودجه معاونت فرهنگی و 
اجتماعی شـــهرداری تهران در متمم بودجه 
رأی مثبـــت دادند و پس از بررســـی، اعضای 
شـــورای شـــهر با اختصاص۱۰۰ میلیارد تومان 
به معاونت خدمات شـــهری شـــهرداری برای 
بهسازی و هویت بخشی گلزار شهدا موافقت 
کردنـــد. در نهایت هـــم به پیشـــنهاد اعضای 
شـــورای شـــهر تهران یک کد واحد با عنوان 
بهسازی و هویت بخشـــی گلزار شهدا توسط 
شـــهرداری مناطـــق ۲۲ گانـــه در زیرمجموعه 
خدمات شـــهری مشـــخص شـــد و اعتبار ۱۰۰ 
میلیارد تومانی برای آن تا پایان سال تخصیص 
داده شـــد. همچنین با رقم 40 میلیارد تومان 
برای تولید فیلم  از ســـوی سازمان فرهنگی و 

هنری در صحن دیروز موافقت شد.

کنیم، موضوعیت ندارد. چه اقدام فرهنگی 
خاصی قرار است در بهشت زهرا)س( انجام 
شـــود که به ۲۲ میلیارد تومـــان پول احتیاج 
دارد؟ اگـــر قرار اســـت در بهشـــت زهرا)س( 
اقداماتی همچـــون خیابان کشـــی، احداث 
سایبان یا هر نوع بهســـازی انجام شود، باید 
به صورت متمرکز و با مدیریت خود بهشت 
زهـــرا)س( صورت گیـــرد. توزیـــع بودجه به 
مناطق برای چنیـــن کاری، هم غیرضروری و 

هم ناکارآمد است.«

 بی عدالتی در کمک به مساجد
 محمـــد آخوندی عضو دیگر شـــورای شـــهر 
تهران با بیان اینکه ۳۰۰ میلیارد تومان بیش 
از سقف مصوب، متمم مطرح شده است که 
باید برای آن تصمیم گیری شـــود، گفت: »ما 
پیشنهادهای کمیســـیون ها را مورد بررسی 
قرار دادیـــم و اصاحـــات را در متمم اعمال 

کردیم.«
رئیـــس  معدنی پـــور،  نرگـــس  ادامـــه  در   
کمیســـیون فرهنگی و اجتماعی شورا نیز با 
بیان اینکه ما بافاصله لایحه را به کمیته های 
تخصصی ارجاع دادیم و موارد مورد بررســـی 
قرار گرفـــت، گفـــت: »کمیســـیون برنامه و 
بودجه پیشـــنهادهای ما را اعمـــال کرد و در 
حوزه تملک دارایی سرمایه ای برای بهسازی 
مراکز فرهنگی و ســـرای محـــات و کمک به 
تجهیز مســـاجد و مدارس، بودجه در متمم 
کاهش پیدا کرده بود که ما موافقت نکردیم 
و کمیســـیون نیز همان رقم را در متمم قرار 
داد و حتـــی بودجه برای برج میـــاد و مرکز 
آیینی صبا هم افزایشـــی بود. برخی ردیف ها 
در متمم افزایش یافته بود که معقول نبود و 
با همکاری کمیسیون برنامه و بودجه کاهش 
ح هایی که  یافت، همچنیـــن اعتبـــارات طر
پیشرفت فیزیکی بیش از ۶۰ درصد داشتند، 

افزایش یافت.«
همچنین ناصر امانی با انتقاد از بی عدالتی 
از نحوه کمک شهرداری به مساجد بیان کرد: 

»مساجد را درجه بندی کردند و جالب است 
وقتی یک عضو به شـــهرداری زنگ می زند دو 
ساعته ۲۰۰ میلیون تومان به حساب مسجد 
واریز می کنند؛ اما من 8 ماه است برای کمک 
۲۰ میلیونی به یک  مسجد نامه نگاری می کنم؛ 

اما حتی جواب هم نمی دهند!«
 

ح آرمان؛ موافقان و مخالفان طر
مهدی چمران نیـــز در واکنش به اعتراضات 
ح آرمان، بـــا بیان اینکه من  در خصوص طر
با انتقادات شما در مورد سازمان فرهنگی و 
مرکز مطالعات مخالفتی ندارم، توضیح داد: 
ح آرمان باید از کارشان حمایت  در مورد طر
کنیم و در مورد افزایش یا کاهش بودجه آن 
نیز نظری ندارم؛ اما عملکردشـــان درســـت 
است و خودمان هم نخواستیم تبلیغ زیادی 

برای آن شود.
مهـــدی اقراریان، عضو شـــورای شـــهر نیز در 
مورد ردیف های پیشـــنهادی متمـــم  بودجه 
۱۴۰۳ با بیـــان اینکه یکـــی از ردیف ها متعلق 
به افزایـــش بودجه برای شـــرکت پیام رســـا 
است، گفت: »اقدامات این شرکت و رئیس 
آن برای ما جای ابهام دارد و معتقدم اضافه 
کـــردن هر عـــددی به شـــرکت پیام رســـا که 
فعالیت آن دارای ابهامات است نباید صورت 
گیرد، بـــا اضافه شـــدن بودجه بـــرای خانه 
روزنامه نگاران و کندو و.... که همگی متعلق 
به شرکت پیام رسا اســـت، مخالف هستیم. 
برخی اقدامات فرهنگـــی با عناوین مختلف 
در ســـرفصل های مختلف دیده شده است؛ 
به گونه ای که موضوعاتی همچون ســـاخت 
فیلم و.... یـــا پول برای مرکـــز مطالعاتی که 
خروجی ندارد، دور ریختن پول اســـت. ۱۵۰ 
ح آرمان پیشـــنهاد  میلیارد تومان بـــرای طر
افزایش بودجه داشـــتند که اصـــاً مکانیزم 
کارکـــرد شـــهرداری برای مـــا ابهـــام دارد، ۵۰ 
میلیارد تومان ســـازمان فرهنگی درخواست 
برای تولید فیلم داشـــته در حالی که سؤال 
است، با این ۵۰ میلیارد تومان چند اتوبوس 
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